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Na přelom února a března plánují studenti všech hradeckých vysokých škol zablokovat vyučování a vyrazit do ulic.
Chtějí tak vyjádřit nesouhlas s připravovanými reformami vysokého školství.

Už nikdy jako ovce! Heslo, které zaznělo ve středu vpodvečer aulou plnou naštvaných studentů, použil v roce 1968 při
přednášce v Klubu angažovaných nestraníků filozof Ivan Sviták. Ve středu večer mu tleskali nejen studenti hradecké
univerzity, ale také zástupci dalších vysokých škol v Hradci Králové a Pardubicích.
Všichni se nyní spojili a odhlasovali týdenní stávku, minimálně třídenní okupaci univerzity a šestikilometrový pochod
městem s transparenty. „Budeme mít aparaturu a megafony a chceme obejít místa, kde je hodně lidí. Součástí pochodu
budou zastávky, kde budeme číst projevy,“ vysvětlovala ostatním studentka Jana a ukazovala na mapě Hradce Králové
trasu, která povede od univerzitní budovy A přes Gočárovu třídu na nádraží a zpět přes Baťkovo a Masarykovo náměstí
kolem muzea.
„Měli bychom obejít všechny vysokoškolské budovy, protože pochodu se zúčastní i studenti lékařské a farmaceutické
fakulty,“ poznamenal další protestující David, který v Hradci Králové studuje právě na jedné z fakult spadajících pod
pražskou Univerzitu Karlovu. Jak řekl, tak se stalo. Ostatní jeho návrh uznali a odhlasovali rozšířenou trasu pochodu.
Ten začne symbolicky pět minut před dvanáctou a naplánován je na středu 29. února. Už od pondělí se studenti se
svými pedagogy chystají okupovat univerzitu, takže si přivezou spacáky a budou v učebnách spát. Na první schůzce
dokonce diskutovali o blokování dopravy v okolí univerzity.
Jejich shromáždění jsou vždy veřejná a o důležitých rozhodnutích mohou hlasovat všichni studenti i kantoři. „Nikdo není
zvolen vůdcem a nemá právo vystupovat jako vyšší autorita ani na plénu, ani jménem pléna na veřejnosti,“ upozornil na
začátku shromáždění moderátor. Posluchárnou mezitím putovala zavařovací sklenice coby improvizovaná kasička, kam
studenti házeli peníze potřebné na výrobu plakátů nebo transparentů. Plánované reformy ministerstva školství kritizují
i představitelé dalších vysokých škol. Iniciativa Za svobodné vysoké školy má zástupce v Praze, Brně, Liberci, Plzni,
Českých Budějovicích i Hradci Králové, kde však přenechala plánování protestů Hradeckému studentskému hnutí.
„Naše iniciativa vznikla sice o tři týdny dříve, ale nakonec jsme se rozhodli ustoupit Hradeckému studentskému hnutí.
Nemá cenu pořádat vícero protestů v jednom městě,“ řekl Pavel Růžička z celorepublikové iniciativy Za svobodné vysoké
školy.

***

FAKTA Co řekli k protestům

Hradecké studentské hnutí 2012 „Vyhlašujeme od 27. 2. okupační stávku za svobodné vzdělání.
Okupační stávka bude probíhat ve veřejném prostoru hradeckých vysokých škol. Vyzýváme všechny členy
akademických obcí k účasti na stávce. Vyzýváme veřejnost k solidaritě s okupační stávkou.
Hradecké studentské hnutí 2012 nebojuje jen za svá práva, nýbrž hájí zájmy celé společnosti.
Výlučnou odpovědnost za současný stav nese ministerstvo školství a vláda ČR.“ Radek Melichar, mluvčí MŠMT
„Ve svobodné a demokratické společnosti má každý ústavou zaručené právo svobodně vyjádřit svůj názor a takto i
ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy chápe tuto iniciativu. V tuto chvíli se nebudeme k celé věci podrobněji
vyjadřovat.“ Ondřej Tikovský, kancléř UHK „Zatím nemáme žádnou oficiální informaci. Víme, že se studenti aktivizují, ale
netušíme, co přesně připravují. Čekáme, že hlavní iniciativu vyvine akademický senát. Jakákoli diskuse a osvěta jsou
rozhodně přínosná věc. Je dobře, že mají studenti zájem a chtějí vysvětlovat veřejnosti, v čem vidí problematické roviny
návrhů zákona. Vedení univerzity rozhodně diskutovat chce, pan rektor už na prosincové konferenci rektorů hlasoval
proti oběma návrhům zákona a má k nim řadu připomínek. Přednášky a besedy rozhodně ano, ale nemyslím si, že
okupace univerzity, tedy blokáda sebe sama, má nějaký smysl.
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Okupace je věc nešťastná a vzhledem k bezpečnostním předpisům možná i neproveditelná.“ Hradecké studentské hnutí
2012 „Univerzita je veřejný prostor, protestní akce jsou podporovány akademickými senáty UHK, není proto nutné žádat
o schválení akcí vedení univerzity, vedení bude o akcích informováno.“


